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1: Nya styrelsen. En kort presentation av nya styrelsemedlemmar. Det var bara 

Stefan som var ny på plats. Oscar hade meddelat sjukdom.  

 

2:  Frågor till LST möte den 14/2. Vi diskuterade lite runt om vad vi skulle vilja ta 

upp med LST den 14/2. Två frågeställningar som vi tar med oss är: 

- Hur når vi ut till alla jaktlagsmedlemmar med informationen från både LST och ÄFO? 

Det är viktigt att all info når ut i lagen inom ÄSO 

- Hur ser man på storleken av ÄSO framöver, naturliga gränser så som viltstängsel 

mm? 

 

3:  Hur mycket klövvilt finns inom ÄFO2. ÄFO2 är 265 000 ha och en uppskattning 

från avskjutningsstatistik, obs och viltövervakning ger vid en omräkning i ”älgekvalenter” en 

älgstam på 12–15 älgar/1000 ha. Det är i paritet med den älgstam som fanns på 80-talet. 

Frågan är om maten räcker för allt vilt och vilken storlek ska klövviltstammen ligga på. 

 

4: Avskjutningen. Genomgång av avskjutningen visar på att vi inte riktigt kommer 

upp i målet. All avskjutning är inte slutrapporterad i skrivande stund så några exakt siffror 

har vi inte. 

 

5: Älgobsen. Älgobsen visar på en nedåtgående trend i ÄFO. Reproduktionstalen 

och vikterna lika så. Det är lite dåligt med inrapporterade vikter vilket måste bli bättre. 

Antalet OBS timmar sjunker något även det. Det positiva är att andelen tjur av vuxet ökar lite 

och ligger i nivå med plan. 

 



6: Hur ska vi behålla 5/1000 ha i vinterstam. Långa och många diskussioner i 

ämnet. Det mynnade ut i att vi måste få in alla vikter så vi kan mäta kvalitén på älgstammen. 

Sen kanske vi måste börja skjuta kalv före vuxet. Har vi inga kalvar så kan vi inte skjuta några 

vuxna. Det är lite beroende på område men dom områden som har mycket varg behöver 

nog tänka sig lite för där. Använd kalven som broms.  

 

7: Hur påverkar vargen. Vargen har stor påverkan på stammen. Ett revir tar ca 1 

vilt/ dag. I Sörmland så kan man räkna med att ca 20% är älg. Resten är vildsvin, rådjur och 

dov. Lite kronvilt stryker med men det ligger längst ner på listan. LST håller på med ett 

projekt tillsammans med SLU där man ska försöka kartlägga vad vargen ärter i vårt område 

av landet. Dom ÄSO som är mer påverkade av vargen bör se över sina planer och inte 

underskatta betydelsen av predationen. 

 

8: Ny förvaltningsplan. ÄFO ska göra en ny förvaltningsplan för dom kommande 

tre åren. Vi gick igenom Älg Frode med dom siffror vi hade tillgång till och det kommer med 

all säkerhet bli en neddragning på planen till kommande år. Johan och Janne fick i uppdrag 

att göra den nya planen utifrån den Älg Frode som togs fram på mötet, med justeringar för 

mer korrekta siffror. Den kommer mailas ut i styrelsen för bedömning innan den lämnas in 

till LST. 

 

9:  Samrådsmöte. Ett vårmöte kommer att hållas i Floda Sockenstuga den 13/3 kl. 

18:30. Vi kommer där fråga runt hur ÄSO upplever jaktåret med ökad/minskad stam. LST 

kommer att finnas på plats för en sedvanlig genomgång och sedan så kommer vi gå igenom 

Älg Frode för att tillsammans titta på hur exempelvis vargreviren påverkar avskjutningen. 

Janne bokar sockenstugan. 

 

10: Övriga frågor. Inga direkta övriga frågor tog upp men vi hade bra diskussioner 

rund älgförvaltningen i stort och smått.  

 

Janne avslutade och tackade för ett bra möte. Inget nytt styrelsemöte behövdes innan 

samrådsmötet utan dom vi skulle ha mailkontakt om dom frågor som ev. kom upp. 

 

Vid pennan: 

Johan N. 


